
JirkovskéJirkovské
novinynovinyč. 2        ročník XV. únor - březen 2010

Měsíčník města Jirkova zdarma

V tomto čísle najdete
str. 2 Městská policie bilancovala
str. 3 Na maškarním se děti 

vyřádily 
str. 4 Listování kronikou města 

z roku 1960
str. 5 Benefi ce pro Haiti
str. 6 Krušnohorská bílá stopa

Příští JN   17. 3. 

Otázka pro ředitelku 

MŠ Evu Kozlerovou

K zápisům přišlo 271 předškoláků

Rozpočet na rok 
2010 potřetí

Školní stravování: otázky a odpovědi

Pro investice je 
letošek rekordní

Také letos v lednu probíhaly zápisy do prvních tříd. Dorazila většina z evidovaných dětí, v řadě případů je však rodiče 
přiváděli i v následujících dnech. K 11. únoru tak bylo zaevidováno 271 dětí. (ZŠ Budovatelů 65, ZŠ Studentská 83, 
ZŠ Nerudova 50, ZŠ Krušnohorská 73. Tato čísla nejsou konečná, mohou se ještě změnit, zatím nepřišlo k zápisu 69 
dětí. Součástí zápisu byl pohovor s rodiči a první zjišťování, kolik toho budoucí školák zná. Na snímku z 2. ZŠ ukazuje 
Michaela Marková paní učitelce Andree Fricové, že rozeznat barvy je pro ní hračka..           Foto Luboš Mizun

Na zlepšení bydlení 
vám město půjčí

Rada města vzala na vědomí plán 
investičních akcí pro rok 2010 a ulo-
žila vedoucímu odboru majetku města 
a útvaru investic předložit ho zastupi-
telstvu. Pro tento rok je podle návrhu 
v rozpočtu města na investice vyčleně-
no 131 milionů korun, což je historicky 
nejvyšší částka, více než o 40 milionů 
převyšující rok 2009.

Nejrozsáhlejší plánované akce jsou 
výstavba sportoviště u 4. ZŠ (29 mi-
lionů korun), dokončení rekonstrukce 
Kludského vily (22,5 milionu), IPRM 
(22 milionů korun) a rekonstrukce kul-
turního domu  (15,9 milionu). 

Rozpis plánovaných investičních ak-
cí: viz tabulka str. 2 

Také letos nabídne město svým ob-
čanům možnost výhodné půjčky na 
zvelebení jejich domovů. Radní dopo-
ručili zastupitelstvu vyhlásit výběrové 
řízení na poskytnutí půjčky z Fondu 
rozvoje bydlení města Jirkova. Z fondu 
radnice každoročně poskytuje za vý-
hodných podmínek půjčky žadatelům 
– občanům města, kteří chtějí vylepšit 
stav svých bytů nebo bytových domů 
a tím zkvalitnit bydlení a zároveň zlep-
šit vzhled města.

Z fondu se poskytují půjčky napří-
klad na obnovu střech, zřízení plyno-
vého nebo elektrického vytápění, izo-
laci a zateplení domů, obnovu fasády, 
rekonstrukci rozvodů vody a na řadu 
dalších stavebních úprav, ale třeba ta-
ké na vybudování nové bytové jednot-
ky nebo na využívání obnovitelných 
zdrojů energie.

K rozdělení je pro tento rok vyčleně-
na částka 1 350 000 korun. Lhůta na 
podání přihlášek do výběrového řízení 
se stanoví na 30 dnů ode dne vyvěšení 
podmínek výběrového řízení, k němuž 
dojde první pondělí po jednání za-
stupitelstva, tedy od 22. února do 23. 
března 

Půjčky jsou poskytovány podle dru-
hu zamýšlené investice na tři až osm 
let a jsou úročeny třemi a čtyřmi pro-
centy. 

Podrobný rozpis prací, na něž je 
možné půjčku získat, je uveden v Zá-
sadách o vytvoření a použití účelových 
prostředků Fondu rozvoje bydlení 
města Jirkova, které lze najít na in-
ternetových stránkách města (www.
jirkov.cz). Potřebné formuláře jsou 
k dispozici na odboru rozvoje a vzta-
hů s veřejností (městský úřad, budova 
č. 1, 3.patro, dveře č. 35).

Jak uvádí zpráva fi nančního odboru, 
kterou budou v polovině února projed-
návat zastupitelé, rozpočet města na 
rok 2010 vyjadřuje kompromis mezi 
požadavky a reálnými možnostmi měs-
ta. Je zpracován v celkovém objemu 
354 438 000 korun jako vyrovnaný.

Návrh příjmové části rozpočtu byl 
sestaven na základě zkušeností s jejich 
plněním v posledních několika letech, 
odhadu jejich skutečnosti za rok 2009 
a s ohledem na možné dopady legisla-
tivních změn v daňové oblasti. Oproti 
druhému čtení vzrostla příjmová část 
o 31 662 000 korun. 

Pokračování na str. 2

Schválený rozpočet 2009 - 
návrh 2010 (v milionech korun)

daňové příjmy:       205,2   -  87,02
nedaňové příjmy        0,56 -   11,43 
přijaté dotace           36,49 - 108,99
kapitálové příjmy     71,6  -    47
Celkem                 323,85 - 354,44 

Mateřská škola Jirkov zavedla od 
února vratnou kauci ve výši pět set 
korun. Co vás k tomuto opatření 
vedlo?

Někteří rodiče nám dluží poplatky 
za školné a stravné. Vymáhání těchto 
dluhů soudní cestou je vždy spojeno 
se spoustou papírování, s fi nančními 
náklady a hlavně je velmi zdlouhavé. 
Řada těchto nedoplatků se stává ne-
dobytnými pohledávkami a tím vlast-
ně přicházíme o peníze na provoz. To 
má dopad například na nákup nového 
nábytku nebo hraček pro děti. Vratná 
záloha ve výši 500 korun bude slou-
žit k úhradě případných nedoplatků 
při ukončení pobytu dítěte v mateřské 
škole. Tomu, kdo zůstane bez dluhu, 
bude kauce samozřejmě vrácena v plné 
výši. V žádném případě se nejedná 
o to, že by „slušný rodič“ platil dluhy za 
„neslušné rodiče“. Naší snahou je za-
bránit nárůstu dluhů, které zapříčiňují, 
že máme méně peněz pro všechny děti 
v našich zařízeních.

Garantujete převzetí zaměstnan-
ců? A jak to bude s jejich mzdami?

Součástí zadání koncesního řízení 
může být garance převzetí současných 
zaměstnanců včetně všech závazků
 a povinností zaměstnavatele.

Jak to bude s úhradou energií? 
Promítnou se do ceny jídel? Budou 
děti budou platit čistě za potraviny, 
tak jak je tomu dosud? 

Energie bude hradit zřizovatel, tedy 
město, stejně jako tomu bylo dosud. 
Do ceny jídel se nepromítnou. Vyhláš-
ka stanoví, že dítě hradí pouze cenu 
potravin bez ohledu na to, jaký subjekt 
oběd připravuje.

Cena obědu tedy bude stejná jako 
dosud? 

Cena bude vysoutěžena v konces-
ním řízení, samozřejmě součástí jaké-
koliv ceny musí být infl ační doložka, 
to znamená, že pokud infl ace během 
času výrazně zvedne ceny potravin 
a nákladů, ale i mzdy, byl by tento fakt 
zohledněn.

Děti to mají čerstvé, když to převe-
zeme, už to ztrácí kvalitu.

Dovezené jídlo musí mít teplotu 

V zasedací místnosti městského úřadu proběhla prezentace záměru zřízení centrální školní kuchyně. Zástupci spo-
lečnosti Dora Gastro, kterou město požádalo o vypracování koncepce, vysvětlovali její podstatu zástupcům školských 
rad jednotlivých škol, pedagogům i pracovníkům jídelen. Po prezentaci dostaly prostor dotazy z pléna. Část z nich 
uvádíme. Odpovídal převážně Peter Bittó, ředitel společnosti. 

stanovenou vyhláškou, kontroluje to 
například krajská hygienická stanice. 
Máme velké zkušenosti s distribucí 
teplého jídla. Kdokoli z vás bude mít 
zájem, vezmeme ho do některého na-
šeho provozu, aby se sám přesvědčil

Nabídnete nějakou cenu. Ta bude 
zahrnovat jen hlavní jídlo nebo i po-
lévku saláty, ovoce, jogurty?

Záleží na tom, jaké požadavky budou 
nadefi novány v podmínkách koncesní-
ho řízení. Ty stanoví zřizovatel a měly 
by vzejít z vašich požadavků. Budete-
li požadovat kalkulaci na hlavní jídlo 
nebo na celé menu, je na vás. 

Nabízíte výběr z více druhů jídel, 
ale když dáte dětem víc na výběr,  
budou si objednávat to, co budou 
chtít a ne to, co potřebují, nenaplní 
ty nutriční hodnoty.

Jídlo mohou objednávat a vybírat 
rodiče.

Jste soukromá společnost a vaším 
hlavním zájmem je tedy nárůst ob-
ratu, zisk. To, že budete vařit pro 
děti, bude pro vás bokovka...

Nebudu tvrdit, že nás nezajímá pro-
sperita naší fi rmy a netajíme se tím, že 

pokud uspějeme, hodláme vařit také 
na komerční bázi, pro další odběrate-
le. Ale kvalitu jídel garantujeme. Té 
docílíme jednoduše tím, že jako vel-
koodběratel nakupujeme suroviny za 
mnohem nižší ceny. Tam je prostor pro 
snížení našich nákladů, nikoli ve sni-
žování kvality jídel. Ta je ostatně ošet-
řena velmi přísnými normami. 

Školy mají zavedený časový režim, 
víceméně stejný, půjde načasovat  
výdej jídel ve všech školách ve stej-
nou dobu, jako je to teď?

Určitě. Závozový systém při čtyřech 
školách není tak složitý, abychom to 
nezvládli.

Pokud se toto opatření přijme, 
bude to mít dopad i na dodavatele. 
Těm škola garantuje odběr a z toho 
má naopak výhody – tyto fi rmy nám 
pak poskytují třeba ceny a odměny 
pro školní soutěže. Jde o určitý druh 
sponzoringu, o který škola přijde. 
Jste schopni jí to nahradit?

Jsme schopni zabezpečit sponzorské 
příspvky ve stejném rozsahu, jako to 
dělají vaši současní dodavatelé. 

Pokračování na str. 2

Srovnání příjmové části návrhu roz-
počtu se schváleným rozpočtem roku 
2009 a podíl jednotlivých druhů pří-
jmů na celkových příjmech
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Ústav sociálních služeb má trenažér chůze

Ve spolupráci s Policií ČR strážníci 
provádějí v restauracích a hernách 
kontrolní akce zaměřené na mladistvé. 
Na snímku Milan Pelzmann s nadpo-
ručíkem Zdeňkem Kadlecem.

Povedený vtip. O tom, že lidé mo-
hou považovat za vtipné i to, když své 
blízké vyděsí, se strážníci přesvědčili, 
když se uprostřed noci vydali prověřit 
oznámení ženy, jež se strachovala o ži-
vot svého přítele. Dostala od něj sms 
zprávu, že má náběh na infarkt a potře-
buje pomoc. Pak už zůstal jeho telefon 
hluchý. Protože nereagoval ani na zvo-
nění a bouchání na dveře od bytu, k je-
jich otevření byli přivoláni hasiči. V by-
tě pak našli opilého muže, který pro-
hlásil, že to byl jen vtip. Co si o jeho 
vtipnosti mysleli strážníci, hasiči a po-
licisté, kteří byli přivoláni, raději snad 
nevědět. A co vtipálkovi asi řekla jeho 
přítelkyně, to už snad vůbec ne...

Jak se zbavit partnera? Takhle 
ne. K dalšímu z případů, při nichž lze 
jen doufat, že zasahující zdravotníci 
nechyběli tam, kde jich bylo opravdu 
potřeba, došlo v jednom z bytů v cen-
tru. Strážníky i sanitku přivolala se-
dmdesátiletá žena s tím, že její syn má 
záchvaty zuřivosti a je nezvladatelný. 
Když strážníci dorazili, doplnila, že 
syna v bytě zamkla a že chce, aby z něj 
byl vystěhován. Ukázalo se že v bytě 
klidně spí padesátiletý muž, který na-
víc není synem oznamovatelky, ale je-
jím přítelem. Žena se však rozhodla, že 
už s ním bydlet nechce, a protože ne-
věděla, jak ho vystrnadit, zvolila tuto 
svéráznou metodu. Ta samozřejmě ne-
vyšla. Přivolaná lékařka muže vyšetři-
la a důvod k hospitalizaci neshledala. 
Strážníci ani zdravotníci těmto lidem 
nepomohou. I když možná že jedna 
lékařská specializace by se tu možná 
uplatnit mohla... 

Zpoplatnění dalších 

parkovacích stání

Rozpočet na rok 
2010 potřetí

Zasloužilí dárci si už 

chodí pro tisícovku

Městská policie bilancovala

Statistika, srovnání s předchozím rokem    2008                    2009
počet přijatých písemností                                 131                      402
počet odeslaných písemností                             768                   1 043
přijato oznámení osobních, telefonických      3 590                   5 125
nasazeno technických prostředků                      691                      802
odtaženo vozidel a vraků                                   241                      239
počet přestupků                                               4 734                  4 208
počet udělených pokut/částka        3 590/1 041 150    2 486/825 800
----------------------------------------------------------------------------------
Strážníci zadrželi 76 pachatelů trestné činnosti a 65 hledaných osob

Rada města vzala na vědomí zprávu 
o činnosti Městské policie Jirkov za 
rok 2009. Tato organizační složka má 
27 pracovníků, ředitelku, 20 strážníků 
a šest pracovníků obsluhy kamerového 
systému.

Kamerový systém: Zaměstnanci ob-
sluhy kamerového systému zjistili 
856 skutků zakládajících podezření 
z přestupkového jednání nebo trestné-
ho činu. Přímo při páchání přestupku 
nebo trestného činu  bylo kamerovým 
systémem zjištěno 14 pachatelů, kteří 
byli zdokumentováni při krádežích aj. 
Za rok 2008 bylo zdokumentováno 
871 skutků. 

Setkání s občany: V roce 2009 pro-
běhlo sedm setkání s občany. Setkání 

se konala za účasti starosty, místosta-
rosty, tajemnice MěÚ a vedoucího jir-
kovského oddělení Policie ČR. Zjiště-
né poznatky a připomínky občanů byly 
zapracovány do každodenní instruktáže 
strážníků, aby došlo k jejich eliminaci. 
Nejčastěji se zmiňovalo nedovolené 
parkování vozidel, parkování v záka-
zech, venčení psů, závadová mládež, 
záškoláci. Jiné podněty (nedostatek 
parkovacích míst, návrhy na dopravní 
značení a přechody pro chodce, opra-
vy chodníků, nezajištěné objekty) byly 
předány k řešení jednotlivým odborům 
městského úřadu.

Pult centrální ochrany objektů. Na 
PCO je napojeno 40 objektů v majet-
ku města. Na signál o narušení objek-
tu vyjeli strážníci stotřikrát, v jednom 
případě byli na místě zadrženi dva 
pachatelé, kteří se do objektu vloupali. 

Ve dvou případech došlo k rozbití skle-
něné výplně okna, pachatele vždy od-
radila houkající siréna zabezpečovací-
ho zařízení a do objektu se nevloupali. 
V ostatních 100 případech se jednalo
o plané poplachy.          

Spolupráce s Policií ČR: Obě složky 
se vzájemně informují o bezpečnostní 
situaci ve městě, operativně spolupra-
cují při řešení problémů v rámci výko-
nu služby, konzultují opatření ohledně 
zajištění veřejného pořádku, podílejí 
se na jeho zajištění při pořádání kul-
turních a jiných významných akcí ve 
městě. Ve spolupráci s obvodním od-
dělením Policie ČR bylo provedeno 
12 součinnostních akcí zaměřených 
na podávání alkoholu mladistvým 
v restauracích nebo hru na výherních 
hracích automatech ve vytipovaných 
restauracích a hernách (viz snímek).

Oblasti města, v nichž je parkování 
zpoplatněné, se rozšířily o další tři uli-
ce. Do seznamu místních komunikací, 
na kterých byla zřízena placená parko-
vací stání (parkovací zóny), byly dopl-
něny komunikace v ulicích 5. května 
a U Sauny v části Jirkov - střed a ulice 
K. H. Máchy v Nových Ervěnicích.

Ze seznamu naopak bylo vyřazeno 
parkoviště u kostela sv. Jiljí. Parkova-
cí automat v této lokalitě byl jako ne-
funkční a neopravitelný demontován. 

Rada města schválila aktualizované 
Nařízení (č. 1/2010), které uvedené 
změny refl ektuje.

Dokončení ze str. 1
Ze srovnání vyplývá obecný pokles 

daňových příjmů a výrazný nárůst 
příjmů formou dotací. Nejvýznamněj-
ší dotační tituly jsou rekonstrukce 
Kludského vily (31, 5 milionu), Škol-
ní hřiště mezi ZŠ Krušnohorská a ZŠ 
Studentská (27,6 milionu) Kč a IPRM 
(9,4 milionu). V oblasti kapitálových 
příjmů bude hlavním zdrojem prodej 
bytů v celkové výši 40 milionů korun.

Ve výdajové části jsou rozdíly v jed-
notlivých kapitolách oproti předchozí-
mu roku minimální se dvěma výjim-
kami. Městská policie má rozpočet 
oproti tomu, který byl schválen loni, 
téměř třikrát vyšší (2009 – 2,28 mili-
onu, 2010 – 6,415 milionu). Rozdíl je 
v nárůstu investic (o 4,4 milionu ko-
run), určených především na rozšíření 
kamerového systému.

Druhou výjimkou je odbor majetku 
města a útvaru investic. Finanční pro-
středky navržené do rozpočtu tohoto 
odboru se zvýšily oproti schválenému 
rozpočtu roku 2009 o 36,63 milionu 
korun. Hlavní vliv na toto zvýšení má 
položka investice (zvýšení o 42,9 mili-
onu, to je o 48,6 %).

Jednání zastupitelstva, které by mělo 
návrh rozpočtu města schválit, proběh-
lo po uzávěrce Jirkovských novin.

Další pomůcku pro fyzioterapii má 
od února MěÚSS Jirkov. U Dubu byl 
nainstalován trenažér chůze. Přístroj 
v hodnotě kolem sto čtyřiceti tisíc ko-
run, v němž klienti ústavu sociálních 
služeb trénují chůzi, se podařilo jeho 
ředitelce Evě Šulcové pořídit formou 
sponzorského daru. Jak uvedla fyzio-
terapeutka Dana Bernardová (na sním-
ku), při tréninku chůze prostřednictvím 
trenažéru je pro klienty rozdíl oproti 
klasickému chodítku zejména ve zvý-
šení bezpečnosti a pocitu jistoty, pro 
obsluhu je tento způsob práce mnohem 
méně namáhavý. Jednou z těch, kteří si 
novinku pochvalují je klientka odleh-
čovací služby Ludmila Jelínková.

                         Investice pro rok 2010 akce cena
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
1. Rekonstrukce - Kludského vila - dokončení 22 250 000 Kč
2. Výstavba garážového bloku Na Borku včetně komunikace 4 000 000 Kč
3  Kruhový objezd na křižovatce Chomutovské a Palackého ulice 4 500 000 Kč
4. Rekonstrukce veřejného osvětlení (VO) Jindřišská (spol. akce s ČEZ) 2 200 000 Kč
5. Rekonstrukce kulturního domu  15 900 000 Kč
6. Vybudování stanovišť pro separovaný odpad 180 000 Kč
7. DDM Paraplíčko - zateplení objektu + výměna oken 2 700 000 Kč
8. Modernizace velkého výtahu na zámku Červený Hrádek  1 300 000 Kč
9. Lesy města Jirkova -  Telefonka - podíl města (v případě dotace) 150 000 Kč
10. IPRM 22 000 000 Kč
11. Rekonstrukce pavilonu 4. ZŠ (přestavba pro ZŠP) včetně výtahů 4 000 000 Kč
12. Rekonstrukce čp. 1425 (Horník) včetně výtahu 4 000 000 Kč
13. Vybudování dětského hřiště Kludského ulice 100 000 Kč
14. Sportoviště 4. ZŠ 29 000 000 Kč
15. Realizace části hrušňového sadu u hřbitova 500 000 Kč
16. Rozšíření VO - umístění nové lampy k lávce č. VII, Studentská ulice 45 000 Kč
17. Rekonstrukce komunikace k Jirkovské přehradě 2 000 000 Kč
18. Stavební úpravy CO kryt u 4. ZŠ 600 000 Kč
19. Dotace - projekt obnovy lesa    616 000 Kč
20. Dotace - Lesní hospodářský plán    300 000 Kč
21. Dotace - projekt obnovy lesa       875 000 Kč
22. Zámek Červený hrádek - severní křídlo - výměna 22 oken 1 000 000 Kč
23. Nákup nemovitostí čp. 75 a čp. 1736  (Kulturní dům) 12 000 000 Kč
24. Inteligentní rozvaděč veřejného osvětlení 560 000 Kč
25. Horník (MěPo) - rozšíření sociálního zařízení - šatny 300 000 Kč
   celkem 131 076 000 Kč

Rada města schválila Zásady pro po-
skytování příspěvku pro držitele zlaté 
Janského plakety, jíž jsou oceňováni 
dárci krve po čtyřiceti odběrech. Zá-
sady stanovují jednotný postup při 
poskytování jednorázových ročních 
fi nančních prostředků pro zasloužilé 
dárce krve. 

Zlatou Janského plaketu získávají 
dárci krve po čtyřiceti odběrech. Fi-
nanční příspěvek pro její držitele s tr-
valým pobytem v Jirkově je vyplácen 
ve výši 1 000 korun. K jeho vyplacení 
je třeba vyplnit žádost a prokázat, že 
žadatel skutečně krev čtyřicetkrát daro-
val. Žádosti se přijímají do 31. května 
na odboru rozvoje a vztahů s veřejnos-
tí. Příspěvek je vyplácen jednorázově 
v hotovosti v pokladně městského úřa-
du. Za první dva únorové týdny si pro 
příspěvek přišlo 17 dárců.

Informace je možné získat na tele-
fonním čísle 474 616 482.

Dokončení ze str. 1
Po prezentaci se k z hlediska zřizova-

tel škol vyjádřil starosta Radek Štejnar. 
„Předpokládáme, že do koncesního ří-
zení, pokud k němu dojde, se přihlásí 
i další subjekty,“ uvedl. „Proto je lo-
gické, že tu nezazněla konkrétní čísla, 
zájemce o zakázku nechce odkrývat 
karty před konkurencí. Podstatné je, 
že my jsme zadavatel, my si můžeme 
stanovit požadavky, ostatně to byl je-
den z důvodů tohoto setkání, zazna-
menat názory a podněty. Může se stát, 
že našim požadavkům nevyhoví nikdo 
a zůstaneme při současném stavu.

A jak to vidí jeden z nejaktivnějších 
tazatelů, člen školské rady ZŠ Nerudo-
va Stanislav Moutelík? „Těžko říct, je 
třeba dotáhnout to do konce. Rozjelo 
se to poněkud nešťastným způsobem, 
zpočátku to vypadalo, že je to hotová 
věc, že z rozhodování o ní byli vyne-
cháni ředitelé škol a že zakázku získá 
fi rma bez výběrového řízení. Nemohu 
říci jednoznačně, zda jsem pro nebo 
proti, pořád je tu otázka, kam se to 
bude vyvíjet, ale myslím, že tahle po-
slední prezentace dost věcí vyjasnila.“

Školní stravování...

Jednadvacetiletý násilník, který po-
čátkem ledna oloupil dvě starší ženy
o kabelky, přičemž jedné z nich, způ-
sobil zranění, už sedí ve vazbě. Policie 
zjistila, že v prvním případě si dokon-
ce vzal na pomoc o rok mladšího par-
ťáka. Ten je vyšetřován na svobodě. 
Oba výtečníci z Jirkova byli obviněni 
z krádeže a loupeže. 

Policie ČR hlásí:

„kabelkář“ už sedí
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Svátek pro ty, co rádi jazz a swing Na maškarním se děti vyřádily

Poslední lednové úterý praskal koncertní sál Základní umělecké školy v Jirkově ve švech. 
Příznivce swingové hudby přijeli potěšit studenti teplické konzervatoře pod vedením Lukáše 
Čajky. Posluchači si tak mohli pobrukovat při skladbách Glenna Millera, Benny Good-
mana, ale také domácích autorů Milana Svobody či Josefa Vejvody. Repertoár byl pestrý, 
každý si našel tu svoji nejoblíbenější skladbu a nadšené hudebníky nabitý sál vždy nále-
žitě odměnil bouřlivým potleskem a hlasitým povzbuzováním. Děkování probíhalo vstoje 
a dojatí  a spokojení byli úplně všichni. A pak že to staré, dobré „Co Čech, to muzikant“ už 
neplatí!.                                                                   Text a foto Milena Sailerová

Jedna z akcí pro kulturní dům v No-
vých Ervěnicích už tradiční letos pro-
běhla první únorovou sobotu. 

Dětský karneval, uspořádaný Do-
mem dětí a mládeže Paraplíčko, svým 
názvem naznačuje, že má jít o pestrý 
rej masek těch nejmenších. Nebyla to 
tak docela pravda. Ne že by po parke-
tu nerejdili upíři, indiáni, supermani, 
klauni, čarodějnice, nejrůznější pot-
vůrky z říše zvířat a princezničky (těch 
bylo „kupodivu“ asi nejvíc) a další 
fi gury z pohádek pro malé či velké. 
Zdaleka však nešlo jen o caparty - kos-
týmy jako z pohádkového plesu měly 
na sobě i slečny dospívající a dospělé. 
Ostatně pozadu nezůstali ani organizá-
toři z Paraplíčka. A nakonec i pár rodi-
čů doprovodilo své ratolesti v kostýmu 
či alespoň se škraboškou. 

Nálada byla taková, jaká má na maš-
karním být. Muzika hrála, děti tančily, 
svou šikovnost si vyzkoušely v něko-
lika soutěžích, rodiče fotili a natáčeli 
ostošest, svůj um na podiu předvedly 

nejšikovnější tanečníci. Ale protože 
plnění soutěžních disciplín bylo od-
měňováno cukrovinkami, zamlsat si 
v průběhu veselého odpoledne mohl 
každý. O to však snad ani tolik nešlo. 
Hlavní bylo, aby se děti pořádně vy-
dováděly. A to se podařilo naplnit be-
ze zbytku.

taneční kroužky z Paraplíčka, klauni 
Bum a Bác se celkem úspěšně pokou-
šeli celý ten mumraj rozdováděných 
masek ukočírovat – zkrátka se pořád 
něco dělo.

Organizátoři mohli být spokojeni. Na 
oblíbenou akci dorazilo na dvě stovky 
dětí i dospělých, a to nejen z Jirkova, 
ale také z Vysoké Pece. „Spolupracuje-
me s tamním dětským domovem, tak-
že se jejich děti stejně jako na jiných 
našich akcích zapojily do programu,“ 
uvedla ředitelka DDM Zdena Bolom-
ská. „A co se týče masek, těch se sešlo 
na devadesát.“ Takové množství ovšem 
poněkud ztěžuje výběr té nejlepší. „Je 
to těžké, kostýmy jsou jeden krásnější 
než druhý. Je vidět, že si rodiče dali zá-
ležet, ale pak je téměř nemožné vybrat 
ten nejhezčí. Proto jsme to nechali ná-
hodě, každý účastník maškarního reje 
dostal číslo a my vylosovali tři z nich, 
kteří byli odměněni.“

Vylosovaní Barunka Bartošová, Pav-
línka Šperglová a Martínek Švihora 
dostali dárkové balíčky sladkostí, stej-
ně jako ti, kteří byli vyhodnoceni jako 

Harlekýn je postava z pantomimy, tak-
že toho moc nenamluví. Gesto tohoto 
je ale výmluvné: heč, já mám bonbón.

Beruška a vodník, vlastně vodnice, 
že to nejde dohromady? Nesmysl!

Co by to bylo za tanečnice, kdyby fotografovi ochotně nezapózovaly? Foto LM

Jednou ze soutěžních disciplín pestrého odpoledne byl  
slalom mezi kužely s velkou „zmrzlinou.“

Na maškarní se řádně připravily i některé maminky, jako 
v případě doprovodu těchto dvou princezniček. Foto LM

Kavárna v chomutovské knihovně se od podobných zařízení poněkud liší. 
Pracují v ní totiž lidé s různou formou zdravotního handicapu. Jde buď
o handicap mentální nebo postižení tělesné. Neobvyklý projekt, který reali-
zuje občanské sdružení Masopust, tu běží od loňského září a v jeho rámci tu 
nachází uplatnění devět mladých lidí.

„Naše sdružení bylo původně zaměřeno na kulturu, ale pak se objevil nápad 
zřídit tréninkovou kavárnu, kde by handicapovaní lidé měli možnost získávat pra-
covní zkušenosti,“ říká koordinátorka projektu a místopředsedkyně občanského 
sdružení Vladislava Koldinská. „Takový člověk, který dosáhne plnoletosti, opustí 
ústav, v němž vyrůstal, a zůstává sedět doma. Právě těmto lidem má náš projekt 
pomoci zapojit se do běžného života. Tím, že získají pracovní návyky, mají poz-
ději větší možnost uplatnit se na trhu práce a tak udělat další krok k integraci do 
„normální“ společnosti.“ 

Podpora těchto integračních tendencí je v zemích Evropské unie běžná a po 
vstupu ČR do evropského společenství se začaly první pokusy objevovat i u nás. 
Několik podobných kaváren už je v provozu v Praze i na dalších místech republi-
ky, na severozápadě Čech však mají v Chomutově primát. 

O. s. Masopust před dvěma lety zpracoval projekt, který získal grant z Evropské-
ho sociálního fondu (Operační program Lidské zdroje a zaměstnanost). Díky této 
podpoře tak mladí handicapovaní lidé obsluhují hosty, připravují nápoje i pokrmy, 
ale vykonávají také úklidové práce v zázemí kavárny. 

Chomutovský projekt 
pomáhá i Jirkovským

Ve skupině těch, kteří zde našli uplatnění, jsou i dvě děvčata z Jirkova. Jednou 
z nich je Pavla Němcová, která je upoutána na vozík. Pracuje v kuchyňce, utírá tu 
nádobí a práci, která u mládeže většinou nepatří mezi nejoblíbenější, si pochvalu-
je. „Líbí se mi tu, je to dobrý způsob trávení času, je dobře, že se tu dělá něco pro 
lidi,“ říká Jirkovačka, jejíž pracovní směna trvá čtyři hodiny.

Jak dodává pracovní terapeutka Ilona Houdková, i Pavla by se časem měla do-
stat „na plac“, ale i v kuchyňce pracuje zodpovědně, stejně jako ostatní. „Jsou 
šikovní a hlavně je vidět, že jsou spokojení mezi lidmi,“ nešetří chválou. Její 
slova potvrzuje i maminka Pavly Němcové. „Jsem ráda, že má tuhle možnost, je 
to lepší, než kdyby musela celé dny sedět doma,“ říká.

Projekt je rozložen na dva osmnáctiměsíční cykly. Ti, kteří mají zájem zapojit se 
do druhého, který začne příští rok na jaře, se hlásí už teď. A jak potvrdila Vladisla-
va Koldinská závěrem, dveře jsou opět otevřené i pro zájemce z Jirkova.

Jirkovačka Pavla Němcová zatím pracuje v kuchyni, ale až bude mít vozík umožňující práci 
mezi lidmi, bude moci obsluhovat návštěvníky kavárny.                    Foto Luboš Mizun

Každoroční soutěž hudebního oboru 
v ZUŠ Jirkov letos proběhla počátkem 
února. Zúčastnilo se jí více než 300 
žáků. Ti nejlepší vystoupili na koncer-
tech vítězů 9. a 11. února. Na snímku 
Vojtěch Kozel, který se ve hře na hous-
le umístil jako druhý. Pro některé žáky 
to ale těmito koncerty nekončí. Minis-
terstvo školství totiž vyhlašuje každo-
ročně republikovou soutěž pro určité 
nástroje nebo nástrojové obsazení. Le-
tos je národní soutěž vypsána  pro ta-
neční a jazzové orchestry a pro různá 
komorní seskupení. Budeme tedy spo-
lečně držet palce všem, kteří postoupi-
li. Ty čeká v březnu další kolo soutěže
a v něm silná konkurence. 

             Text a foto Milena Sailerová
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Fotokronika: co se kde šustlo
Taneční kroužek byl v Oseku třetí

Jirkov na veletrzích cestovního ruchu

Obrsněhulák zapózoval se svými tvůrci

V den, kdy se na školách rozdávalo pololetní vysvědčení, dostali někteří školáci 
navíc odměny od Domu dětí a mládeže Paraplíčko. Byli to ti, kteří se zapojili do 
akce Obrsněhulák. Jak z názvu vyplývá, šlo o to, postavit co největší sněhovou 
fi guru. Kluci na snímku vytvořili dvě stavební „čety“ a pustili se do práce. Na 
snímku jsou s téměř dvoumetrovým kolosem (stojící odleva) Kryštof Velc, Patrik 
Sivák, Karel Dvořáček, Tomáč Gugh, Petr Wlazlo a Štěpán Dubský, vpředu sedí 
Tomáš Barták.                                                                             Foto archiv DDM

V polovině ledna a počátkem února se Jirkov zúčastnil dvou veletrhů cestovního 
ruchu. První akcí byl od 14. do 17. ledna Go/Regiontour v Brně, který klade důraz 
na regiony a zúčastnilo se ho 1 085 vystavujících subjektů z devatenácti států. Ve 
dnech 4. až 7. února pak to byl největší středoevropský veletrh cestovního ruchu 
Holiday World v Praze, kde na ploše 24 tisíc m² bylo  837 vystavujících z 47 zemí. 
Veletrhy navštívilo 36 (Brno) a 31 (Praha) tisíc osob. Jirkov se prezentoval v rám-
ci expozice Ústeckého kraje především zámkem Červený hrádek a historickým 
podzemím, ale i ostatními památkami ve městě.                Foto Andrea Karlovská

Listování kronikou města - rok 1960 - II.

 Retro sloupek - Čím žil Jirkov před půl stoletím     Retro sloupek - Vzpomínky Jirkováka      Retro sloupek

MNV

Po volbách dne 12. 6. 1960 konalo se 
dne 25. 6. první plenární zasedání nově 
zvoleného MNV. Jako uvolnění funk-
cionáři nastoupili do funkce předsedy 
MNV s. Jan Novák, dosud předseda ZV 
ROH Elektrárny Ervěnice a do funkce 
tajemníka MNV, s. František Pilař, 
dříve vedoucí odboru pro vnitřní věci 
rady MěNV v Chomutově. Dále byla 
na 1. plenárním zasedání MNV zvole-
na rada MNV v tomto složení: Jan No-
vák, předseda, Jos. Hokův, nám. před-
sedy a předseda plánovací komise, Fr. 
Pilař, tajemník, Lad. Růžek, předseda 
fi n. komise, Božena Machová, předse-
da školské komise, Bedřich Konečný, 
předseda komise pro výstavbu,Václav 
Hanus, předseda komise zdrav. a soc., 
Old. Volešenský, pověřen prací na ze-
mědělském úseku, Marie Svobodová, 
pověřena koordinací práce občanských 
výborů, Jan Bartoš, předseda zeměděl-
ské komise, Bohumil Ježek, předseda 
komise pro služby a místní výrobu, 
Jos. Linhart, předseda kom. obchod-
ní, Jos. Krása – předseda komise pro 
ochranu veř. pořádku.

Výstavba

Výstavbou nového sídliště a podniko-
vou výstavbou odevzdáno bylo v roce 
1960 celkem 586 bytových jednotek. 

Většina, celkem 363, byla odevzdána 
pro občany z Ervěnic, 201 byt. jedno-
tek ze státní výstavby bylo přiděleno 
pro podniky, z podnikové výstavby 12 
bytů pro Elektrárnu Ervěnice a 8 bytů 
pro zaměstnance Velkodolu čsl. armá-
dy. Adaptací získány 2 byt. jednotky. 

Státní bytová výstavba v našem 
městě byla stanovena státním plánem. 

Prováděním staveb byly pověřeny Po-
zemní stavby Brno a PS Hradec Krá-
lové. PS Brno převzaly na r. 1960 vý-
stavbu 490 bytových jednotek; podnik 
z vlastní iniciativy zvýšil kvótu na 514 
bytových jednotek. Do konce r. 1960 
odevzdány 502 bytové jednotky. PS 
Brno převzal na novém sídlišti U ná-
draží (Nové Ervěnice) rovněž výstav-
bu občanského vybavení a rozšíření 
inženýrských sítí. Sídliště je zásobová-
no teplem z centrální kotelny. Stavba 
kotelny nebyla v r. 1960 dokončena, 
což mělo za následek četné poruchy 
a zvýšení nákladů na provoz. Sídliš-
tě bude vybaveno kulturním domem, 
obchodním domem, poštou, centrální 
prádelnou, žehlírnou a mandlírnou, 
samoobsluhou, mlékárnou, obchodem 
se zeleninou a jinými drobnými provo-
zovnami.

Veřejné osvětlení v novém sídlišti je 
jednak výložníkové, jednak zářivkové.

V novém sídlišti zbudována kanali-

zace, rozvod vody a plynu. Kuchyně 
jsou vybaveny plynovými sporáky.

Pozemní stavby Hradec Králové pře-
vzaly výstavbu na dokončení sídliště 
v osadě Julia Fučíka. Do konce r. 1960 
stanoveno odevzdati 50 bytových jed-
notek. PS Hradec Králové splnily plán 
a do konce r. 1960 odevzdaly navíc 10 
bytových jednotek.

Sídliště – osada Jul. Fučíka není vy-
baveno centrálním topením, není záso-
bováno plynem. Rozvod plynu v této 
severní části města má býti proveden 
v letech 1961-62.

Mimo státní výstavbu provádí se 
v našem městě i výstavba podniková. 
Převážnou její část převzaly Báňské 
stavby Most, které mají vystavěti 88 
bytových jednotek, a to 50 byt. jedno-
tek v sídlišti Zátiší a 38 jednotek v síd-
lišti U nádraží. Domy jsou rozestavě-
ny, do konce r. 1960 nebylo možno 
odevzdati k obývání ani jednu bytovou 
jednotku.

Lidská pamět je děravá, oči dítěte
vidí svět jinak. Tyto vzpomínky na dáv-
no zmizelý Jirkov jsou subjektivní, ne-
lze proto vyloučit (naopak je to prav-
děpodobné), že se v nich objeví nějaká 
nepřesnost. Buďte tedy shovívaví...

 Nové Ervěnice byly začátkem 60. 
let, kdy jsme se sem přistěhovali zezdo-
la z Kostelní ulice, úplně nové sídliště. 
Mně to připadalo normální. Ostatně i 
já byl na světě skoro nový - kdo by se 
zamýšlel na tím, že existují také staré 
věci a stará sídliště, jakým jsou právě 
Nové Ervěnice dnes? 

Připadá mi, že všechny ulice, proluky 
i hřiště byly plné dětí. Co dětí – klu-
ků. Zvláštní, ve škole byly i holky, ale 
„venku“ si je nějak nevybavím. Taky 
se mi zdá, že lidi drželi víc pohromadě 
(koneckonců to byli vesměs šachťáci, 
takže se znali). Soudím tak podle toho, 
že si dodnes vzpomenu na většinu sou-
sedů z ulice a vyjmenuju půlku ze čty-
řiadvaceti partají z domu naproti nám, 
zatímco tam, kde bydlím dnes, v souse-
dech i po pěti letech trošku tápu. 

Tepnou sídliště byla ulice VŘSR,  
dnes Ervěnická. Pamatuju si jmé-
na různých lidí, i to, kde tu bydleli a 
dokonce i okna, v nichž byly vyložené 
ženy sledující cvrkot. Auta skoro ne-
jezdila, městská doprava nebyla a do 
Chomutova se jezdilo kolem nádraží - 
nevím, co se tu mohlo tak rušného dít, 
ale připadá mi, že v některých oknech 
byly tyhle pozorovatelky „imrvére“.

Bydleli jsme úplně na kraji, v ulici 
Hrdinů, snad jediné ze sídliště, co ne-
měla ústřední topení. Ten pocit, když 
jsem se vracel ze školy a před sklepním 
okýnkem se tyčila hromada uhlí...

Vedle nás bydleli Neumannovi, pan 
Neumann mně utkvěl tím, že „strašně 
sprostě“ nadával a měl Moskviče (to 
bylo tenkrát něco!) a jednou nás vzal 
až na koupák na Hrádek. Auto měli 
i Menzlovi se třemi kluky a holkou 
Dankou, co bydleli pod námi. Byl to 
takovej asi ještě předválečnej náklaďá-
ček, ale snad nikdy jsem ho neviděl jet, 
pan Menzl ho furt jen opravoval. A 
vedle nich Langerovi. Pan Langer byl 
německý havíř. Takový drobný nemlu-
va, jehož starší syn měl exotické jmé-
no Bruno a mladší Kája jednou utekl 
z domu (dobrodružství!!). Snad byl 
antifašista, že nebyl odsunutý. Paní 
Langerová dvacet let po válce neuměla 
pořádně česky a já si pamatuju jen její 
„šejo Khálí“ (že ano, Karlíku – no ne-
byla to ideální manželka?). Langerovi 
měli takové to ohromné rádio se skle-
něným čtverečkem v rohu - u nich jsem 
poprvé viděl televizní vysílání, když 
ještě televize byla přepych. Po nich se 
přistěhovali Lacinovi, ti měli časem 
pět kluků a holčičí miminko. 

V domě za námi nic moc – převlá-
daly holky. Bydleli tu pan Kokoška
v černým koženkovým saku, co chodil 
hrozně rychle - měli holky dvojčata, 
Panchártkovi s šachťáckym autobusem 

a dvěma už velkýma holkama, Jirákovi 
s Vencou a Helenou a Černotovi-Špun-
dovi se spoustou dětí. Nešlo  mi do hla-
vy, že se se jich půlka jmenovala jinak 
než ta druhá. 

Dům přes silnici zas byl klučičí - Mas-
ničkovi se čtyřma klukama, Burgrovi 
(kluk, holka, kluk), inženýrovi Kadle-
covi s klukem, holkou a wartburgem 
a Bartošovi s dvěma dcerami a jedním 
Lubošem a mopedem, na kterém jezdí-
val na šichtu v takové kožené kukle, 
co nosil Abrhám ve Vrchní, prchni! 
(pan Bartoš rovněž oplýval drsnějším 
slovníkem, stejně jako „motorkář“ 
pan Fröhlich z dalšího baráku) A tak 
dál – Eichlerovi, Ťažkých, Navrátilovi, 
Thumsovi, Mihalíkovi, Dlaskovi – samí 
kluci. Možná tam bydlely i holky, ale 
kdo by se o ně tenkrát zajímal... 

Jirkov prodělal tolik změn, že by mě 
zajímalo, kdo z původních obyvatel 
naší ulice, a vůbec celých Nových Er-
věnic, tam ještě bydlí. Těch pár staro-
usedlíků, kteří se odsud neodstěhovali, 
je dnes v seniorském věku a žije v úplně 
jinačím sídlišti. Lidé stárnou, stárnou 
i jejich domovy a svět kolem se mění. 
Zůstávají jen vzpomínky na ty roky, kdy 
byli mladí a jejich domy dýchaly no-
votou, kdy, jak to zpívá jeden zpěvák, 
„svět se v pořádku bejt zdál“ a dnešní 
padesátníci se batolili po pískovištích, 
jež nebyla v rozporu s hygienickými 
normami EU. Zůstávají jen vzpomínky, 
a ty bývají milosrdné…

Vzpomínky Jirkováka - Ulice a sousedi

Osmého ročníku soutěže Dance Cup Osek, který uspořádal tamní dům dětí
 a mládeže, se zúčastnily na čtyři stovky mladých tanečníků a tanečnic, mezi 
nimiž nechyběli ani Jirkovští. Taneční kroužek z DDM Paraplíčko vedený Bar-
borou Davidovou si v kategorii od 7 do 11 let „vytančil“ třetí místo. Na snímku
nahoře zleva Eliška Kročková, Jitka Marková, Veronika Lebeděnková, B. Davi-
dová, Natálie Dolejšová a Kristýna Juříková, dole zleva: Anna Tončevová, Radek 
Niemec, Kateřina Štěpničková, Adriana Navrátilová.          Foto archiv DDM

Výstavba Nových Ervěnic, léto 1960.       Foto archiv jirkovské kronikárny
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KULTURNÍ KALENDÁŘ
KVIZ - ZÁMEK ČERVENÝ HRÁDEK                                      informace na telefonu 474 654 560

Sobota 20. 2. 20 hodin. Maškarní ples. 

KULTURNÍ DŮM ZDEŇKA GLÜCKSELIGA                      informace na telefonu 474  659 940

Pátek 26. 2. 20 hodin. Myslivecký ples města Jirkova.
  K tanci a poslechu hraje Klub 49, předtančení ZUŠ Jirkov a D. C. Beethoven Exe Cho-

mutov. Bohatá tombola.

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE PARAPLÍČKO                            informace na telefonu 474 654 313

Neděle 7. 3. 15 hodin. Velikonoční výzdoba. Tvorba velikonočních ozdob.
Keramická dílna pro dospělé. Každý pátek od 16 hodin se konají keramické dílny. Přijďte si 

něco hezkého vyrobit. Začátečníkům bude vše řádně ukázáno a vysvětleno.  

PROGRAM KINA 
ROOSEVELTOVA 704, WWW.KINOJIRKOV.NAINTERNETU.CZ TEL.: 474 680 337

Čtvrtek 18. 2. 17.30 a 19.45 hodin 
Sherlock Holmes - akční dobrodružný 
USA, 65 Kč 
Pátek 19. 2. 17.30 a 19.45 hodin 
Trable v ráji - komedie Francie, 65 Kč
Sobota 20. 2. 15.30 a 17.30 hodin 
Artur a Maltazardova pomsta - animo-
vaný, dobrodružný Francie 65 Kč, RD 
Čtvrtek 25. 2. 15.30, 17.30 a 19.30 hodin 
Pátek 26. 2.10.00 hodin  
Pamětnice - poetická komedie ČR, 65 Kč, 
15.30 a 10.00 - SS
Pátek 26. 2. 17.30 a 19.30 hodin 
Zastav a nepřežiješ 2 - vysoké napětí - 
akční USA, 65 Kč
Sobota 27. 2. 17.00 hodin  
Touch Of Gospel - Koncert známé plzeň-
ské gospelové skupiny, 49 Kč
Čtvrtek  4. 3. 17.30 a 19.45 hodin 
Wrestler - akční příběh USA, 65 Kč
Pátek 5. 3. 17.30 hodin
Expediční kamera - přehlídka out-
doorových filmů, 59 Kč 
Sobota 6. 3. 15.30 a 17.30 hodin
Mikulášovy patálie - rodinný fi lm Fran-
cie, 65 Kč, RD

Čtvrtek 11. 3. 17.30 a 20.00 hodin 
Home - cestopisný dokument Francie, 65 
Kč, v 17.30 - SS
Pátek 12. 3. 17.30 a 19.45 hodin 
Galimatyáš - krimi komedie Fr., 65 Kč
Sobota 13. 3. 17.30 a 19.45 hodin 
Vyfič !!! - komedie USA, 65 Kč

DĚTSKÁ PŘEDSTAVENÍ 
Neděle 7. 2. 15.00 hodin 
Kytice pohádek I. - dětské pásmo ČR, 
45 Kč
Neděle 21. 2. 15.00 hodin 
Kytice pohádek II. - dětské pásmo ČR, 
45 Kč
Neděle 28. 2. 15.00 a 17.00 hodin 
G-Force - akční rodinný USA, 45 Kč 
Neděle 7. 3. 15.00 hodin
Kytice pohádek IV. - dětské pásmo ČR, 
45 Kč
Neděle 14. 3. 15.00 hodin 
Astro Boy - animovaný akční Hong-
kong, 45 Kč
---------------------------------------------------
RD: rodinný den v kině - sleva 10 %
SS: senioři sleva 50 %

27. ledna se za účasti vedení města 
a zástupců nadačního fondu Nehemie 
uskutečnil v kině benefi ční koncert pro 
Haiti. Zorganizovaly ho Křesťanské 
společenství Jirkov, Církev bez hranic 
Chomutov a kino Jirkov. Na koncer-
tě vystoupili umělci z blízkého okolí, 
kteří svými kvalitními vystoupeními 
pobavili všechny došlé diváky. Svědčí 
to o tom, že i mezi námi jsou velice ši-
kovní lidé, kteří svými výkony mohou 
přinést pohodu a umělecký zážitek.

Mezi účinkující patřili například fol-
ková skupina Zlej sen a písničkářka 
Martina Marková doprovázená Hele-
nou Houdovou. Jaroslav Feneš alias 
Jay s přáteli nás přenesl do hudebního 
stylu „alternativ akustik“.

Zajímavým zpestřením bylo pěvecké 
duo Jakub Šulce a Zuzana Macková. 
Jako bonus jsme si mohli připomenout 
písně z muzikálu Noc na Karlštejně, 
jimiž nás provedli zpěváci z mostecké  
ZUŠ pod vedením Richarda Řeřichy.

Jako poslední vystoupil pěvecký sbor 
Jirkovské seniorky pod vedením Evy 
Steinbachové s několika velice hezký-
mi písněmi.
Čas mezi jednotlivými vystoupeními 

byl vyplněn dvěmi dražbami. V první 
nabídla své vstupenky fi rma, která pro-
vozuje paintballovou střelnici v blíz-
kých Račeticích. Do druhé dražby při-
nesl své tři grafi ky známý jirkovský 
výtvarník Roman Křelina.

Velmi milým způsobem zasáhla do 
průběhu koncertu 2. základní škola. Její 
zástupci přinesli šek na 5 000 korun, 

které mezi sebou vybrali žáci a zaměst-
nanci školy a předali jej přímo zástupci 
fondu Nehemie. Dalších 12 277 korun 
se vybralo ve sbírce na koncertu a draž-
bách. Občané Jirkova tedy tento večer 
přispěli postiženým na Haiti částkou 
17 277 korun.

Za pořadatele Miloš Kubelka, kino 
Jirkov

Na posledním jednání školního se-
nátu vystoupili někteří spolužáci s ná-
vrhem, zda by byli žáci školy ochotni 
uspořádat sbírku na zemětřesením 
zničené Haiti. Byli jsme okamžitě pro
a návrh jsme jednohlasně podpořili. 

Z  fondu, který jsme vytvořili sběrem 
papíru a víček od pet lahví a organizo-
váním trhů s našimi výrobky, koncertů 
a výstav na škole, jsme mohli předat na 
benefi čním koncertu pořádaném panem 
Kubelkou částku 5 000 korun. Sym-

bolický šek jsme vložili přímo do ru-
kou zástupce humanitární organizace. 
Budeme rádi, až se z Haiti ozvou lepší 

zprávy a my budeme mít dobré svědo-
mí, že jsme alespoň trochu pomohli.
           Lucie Dlasková, ZŠ Studentská 

 Napsali jste nám...     Napsali jste nám...     Napsali jste nám...     Napsali jste nám...

Benefi ce pro Haiti vynesla přes sedmnáct tisíc

Do pomoci se zapojili i školáci ze Studentské

Tanec s vůní Orientu a co o něm víme
Na to nám zodpověděla orientální tanečnice s uměleckým 

jménem Daneb, jinak Dagmar Zelenková, v hodinovém pro-
gramu v úterý 2. února v Senior klubu v Jirkově. Šedesáti 
účastníkům předvedla několik tanců v překrásných, přímo 
princeznovských kostýmech. Zvlášť pak několik tanečních 
prvků, například jak vypadá kroužení pánví, hrudníkem
a hlavou a jak vypadá břišní a hrudní vlnobití. 

Přestávky mezi tancem a převlékáním byly vyplněny čet-
bou o historii, významu a vlivu orientálního tance na zdraví 
tanečnice o různých stylech tanců a podmínkách, za kterých 
je možné se do této aktivity zapojit. Překvapivé pro nás bylo, 
že orientální tanec mohou provozovat nejen ženy, ale i muži, 
a to bez bez ohledu na věk a tělesné proporce. Byla před-
vedena i krátká výuka tanečních prvků. Byl to výjimečný 
program a všichni jsme byli nadšeni. 

Foto Milena Karbusová, text Alena Kollerová, Senior 
klub

Na benefi čním koncertě v jirkovském kině vystoupili také Renata Gubíková
a Jaroslav Féneš z Chomutova.                       Foto Miloš Kubelka

Vídeňské valčíky a podobné kousky 
evokující dobu konce 19. a počátků 20. 
století zazní v koncertu učitelů základní 
umělecké školy. Tyto hudební lahůdky 
budou tentokrát doplněny i lahůdka-
mi skutečnými, protože ředitelka školy 
Milena Sailerová pojala akci ve stylu 
vídeňské kavárny a tak na návštěvní-
ky budou čekat i proslulé sachr dorty, 
ovocné zákusky i jiné pamlsky. Jak ře-
ditelka ZUŠ uvedla, byla to příjemná 
doba, kdy ještě lidé byli slušní, a stojí 
tedy za to si ji také příjemným způso-
bem připomenout. Ve stejném duchu 
je proto i pozvánka na večer slibující 
zajímavou kombinaci zážitků - hudeb-
ních s kulinářskými.  
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Lídr krajského přeboru
si vybral slabší chvilku

Juniorka se mezi ženami neztratila Domácí utkání Volejbalového klubu Ervěnice

místo: Tělocvična Základní škola Krušnohorská - Jirkov
  
 datum                           kategorie     název družstva hostí                      čas

20. únor                1. liga juniorek      Žižkov Praha                    9 + 13 hodin
20. únor                    2. liga mužů      Česká Lípa                      11 + 15 hodin
27. únor                  1. liga junioři      Sever Žatec                       9 + 13 hodin
27. únor                 1. liga kadetek      Chodov                           11 + 15 hodin
28. únor                     KP kadeti B      mistrovský turnaj                     9 hodin
 6. březen                  2. liga mužů      Slávia USK Plzeň            0 + 14 hodin
 7. březen                KP kadetky B      VTK Čížkovice              10 + 14 hodin
 7. březen                KP starší žáci       mistrovský turnaj                     9 hodin
13. březen     KP mladší žáci A, B      mistrovský turnaj                     9 hodin
20. březen                  2. liga mužů      Praga Praha                   10 + 14 hodin
28. březen                KP kadetky B      VKM Ústí n. L.             10 + 14 hodin
17. duben       KP mladší žáci A, B      mistrovský turnaj                    9 hodin

V kategorii žen na mistrovství světa 
v cyklokrosu, které proběhlo koncem 
ledna v Táboře, stanulo mezi padesát-
kou závodnic pět českých reprezen-
tantek, tři ženy a dvě juniorky. Jednou 
z juniorek byla závodnice z Jirkova, 
Martina Mikulášková. Po závodě po-
skytla Jirkovským novinám krátký 
rozhovor.

Jaké bylo Tvé očekávání ohledně 
umístění?

Do Tábora jsem jela s cílem umístit 
se mezi  dvacátým a třicátým místem.
Spíš kolem toho dvacátého.

Jaká byla táborská trať? Bylas na 
ni připravená?

Trať byla zmrzlá, v zatáčkách byly 
ledové plotny. Trénovali jsme tu s re-
prezentací už od úterý, ale vzhledem 
k nestálému počasí a neustálému upra-
vování trati měnil do posledního dne. 

A co samotný závod?
Po startu se mi podařilo objet skupi-

nu, která spadla, a pohybovala jsem se 
kolem dvacátého místa. Bohužel jsem 
najela do zamrzlé koleje, která mi 
vyrazila řídítka z ruky, a já jsem také 
spadla. Kolo mi po pádu odlétlo z do-
sahu a skupina, v níž jsem se držela, mi 
odjela. Musela jsem se znovu propra-
covávat dopředu, stačilo to ale jen na 
třiatřicáté místo.

Co Ti účast na této vrcholové akci  
přinesla?

Byl to můj další kontakt se špičkou 
ženské světové cyklistiky. Chtěla jsem 
v Táboře zúročit nasbírané zkušenosti 
a potvrdit, že, se do této špičky mohu 
časem zařadit. To je mým cílem.

Šampionát byl první velký podnik 
této sezony. Co tě v ní čeká?

Od února jsem začala běžkami jako 
zimní přípravou, koncem února to 
bude zimní soustředění a v březnu už 
budu na kole v Itálii. Budu se snažit 
dostat se do dráhové a silniční repre-
zentace. A na podzim přijde na řadu 
opět cyklokros.

V prvním únorovém víkendu po-
kračovaly soutěže stolních tenistů 
krajským přeborem 2. třídy. Jirkovské 
déčko doma dvakrát zvítězilo a uděla-
lo tak další podstatný krok k záchraně. 
Zejména vítězství s Mostem E je velmi 
cenné. 

Slabší chvilku si naopak vybralo jir-
kovské céčko, které je v čele soutěže. 
Nejdříve v sobotu utrpělo masakr ve 
Smolnici a vzápětí v neděli až po na-
pínavém boji porazilo jednoho z kan-
didátů na sestup - Kopisty.

Krušnohorskou bílou stopou se vydalo sto běžkařů

Krajský přebor 2. třídy
KST Jirkov D - Baník Most F 13:5, 

body domácí: Bareš 4, Fürst 3,5 a Šís-
tek po 3,5, Gabriel 1,5, Leitnerová 0,5

KST Jirkov D - Baník Most E 12:6, 
body domácí:  Bareš, Fürst a Šístek po 
3,5, Gabriel 1, Leitnerová 0,5

TJ Smolnice A - KST Jirkov C 14:4, 
body hosté: Pavlica 2, Veselý a Traspe 
Jan ml. po 1

Kopisty A - KST Jirkov C 7:11, body 
hosté: Pavlica a Veselý po 3,5, Traspe 
Jan ml. a Leska po 2.                     (pv)

Na trati je třeba odevzdat všechny síly. Jen tak může Martina splnit svůj cíl - probojovat se mezi špičku. Foto M. Mikulášek

Třetí ročník běžeckého závodu Kruš-
nohorská bílá stopa, proběhl první 
únorovou sobotu na Lesné. Pořádaly 
ho Horský klub Lesná spolu se Spor-
tovním klubem Policie Most za pod-
pory Ústeckého kraje. 

Závod na patnáct kilometrů volným 
způsobem byl rozdělen na tři kategorie 
a těšil se slušnému zájmu závodníků. 
Ve výsledkové listině je uvedeno rov-
ných sto jmen, z toho do cíle dorazilo 
91 účastníků. Žen a juniorek (ročník 
narození 1991 a starší), které vyjely 
na osmikilometrovou trasu, bylo dva-
cet, mužů - veteránů (ročník narození 
1969 a starší) třicet sedm, v hlavní 
kategorii mužů a juniorů (ročník na-
rození 1991- 1970) se na start po-
stavilo 43 borců. Mezi ženami byla 
nejrychlejší Adéla Boudíková z SKP 
Jablonec nad Nisou, mezi veterány Ja-
roslav Balatka ze stejného oddílu a ab-
solutní vítězství získal Tomáš Veber 
(LK Tatran Chodov).

„Krušnohorská bílá stopa si za po-
měrně krátkou dobu trvání získala sluš-
né renomé, o čemž svědčí nejen nárůst 
počtu účastníků, ale také zkvalitňová-
ní startovního pole,“ uvedl po závodě 
předseda Horského klubu Lesná Anto-
nín Herzán, člen organizačního výboru 
závodu. „Vloni se zúčastnilo padesát 
šest sportovců, letos už téměř dvojná-
sobek. Na startovní listině se objevily 
kluby z Liberce, Prahy, Plzně, Doma-
žlic, Karlových Varů a řady dalších 
míst z celých Čech.“ O vzrůstající kva-

litě podle Herzána svědčí mimo jiné 
to, že loňský vítěz Zbyněk Valoušek 
z Dukly Liberec skončil až třetí. Závo-
du dodala lesk rovněž účast medailisty 
z olympiády v Calgary Pavla Bence, 
který mezi veterány dojel také třetí.

Počasí závodu příliš nepřálo – jelo 
se za husté mlhy, která se rozptýlila až 
na konečné vyhlašování vítězů. Přesto 
však byli pořadatelé i závodníci spoko-
jeni. Ke zpestření přispěla i další, mi-
mosportovní disciplína. „Každý účast-
ník obdržel koláč, přičemž ve dvou 
z nich byly zapečeny prémie,“ vysvětlil 
A. Herzán. Jednou z prémií byl víken-
dový pobyt v Horském hotelu Lesná, 
tou druhou peněžitý bonus v hodnotě 
pět tisíc korun. „Shodou okolností tuto 

prémii získal závodník, který dora-
zil úplně poslední, a protože vítězové 
brali třítisicové prémie, získal vlastně 
nejvíc,“ uzavřel ohlédnutí za akcí při-
pomenutím toho, že na Krušnohorské 
bílé stopě může vyhrát úplně každý. 

Počasí závodu nepřálo, ale ani hustá mlha sportovce neodradila. Náladu jim 
pak spravily koláče, nejvíc pak borci, který si vybral ten se zapečenou prémií
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